
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/7962.

Benyújtás dátuma: 2019-11-07 13:45

Parlex azonosító: 1JUO8KX90001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Ander Balázs (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hüp-hüp-hüp, Barba-trükk: visszaadják, amit elvettek. 
Avagy a nagy pedagógusbér-emelés." 

Múlt hét kedden, egy háromórás vita során, a Jobbik részéről mi is kifejtettük az új szakképzési 
törvénnyel kapcsolatos véleményünket.
Azt, hogy a hazai szakképzés bajaiért bizony már nem nagyon lehet visszafelé mutogatni, hiszen 
volt rá 9 és fél év, hogy azt rendbe tegyék.
A méltányosságot nem nagyon ismerő, éppen ezért rossz eredményeket produkáló közoktatás 
brutális szelekciós mechanizmusai kialakították a maguk szakképzési elfekvőit, egykori diákjaim 
szavajárását követve, az úgynevezett „gladiátorképzőket”, ahol néha jobb, ha a pedagógus is 
testőrrel jár az órákra...
Bódis államtitkár úr ugyan a kormánypárti potentátok stílusától eltérve, mellőzte a sehallselát 
dömötöri, "a zavaró konkrét kérdést kívül rekesztjük" magatartást, és a cinikus rétvárizmusokat, de 
így is rengeteg ellenzéki felvetés elsikkadt az előterjesztői zárszóban.
A javaslat elvenné a közalkalmazotti státuszt, de cserébe 30%-os béremelést ígérnek a 
szakképzésben dolgozó valamennyi pedagógusnak, tehát nem csak a szakmai, hanem a közismereti 
tárgyakat oktató tanároknak is.
A béremelés örvendetes dolog, de ne feledjük: a fideszes kormányzat a pedagógusbérek 
számításakor alkalmazott vetítési alapot elszakította a minimálbértől, és azt a 2014-es szinten 
fagyasztotta be! Ezáltal akár havi százezer forinttól – tehát a most beígért emelés összegétől - 
megfosztva a tanárokat.
Tisztelettel kérdezem, nem lehetne a közalkalmazotti jogállás megtartása mellett odaadni a 
kiérdemelt emelést?
Nem lehetne a többi - köznevelésben dolgozó -pedagógusra és segítő munkatársra is kiterjeszteni a 
rég halogatott bérkorrekciót, hiszen a magyar tanárokat már román kollégáik is lekörözik.



Miért gerjesztenek a szelektív emeléssel feszültséget az ágazatban, amikor az egész köznevelési 
szféra béremelésbe történő bevonása sem kerülne többe, mint amennyibe a Puskás stadion kerül?
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